
 

17. november 2009

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed 
nedenstående spørgsmål til Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:
1. Har Naalakkersuisut planer om at forbedre adgangen til oplysninger om, hvilke 
stoffer/former for medicin, der er forbudte i henhold til World Anti-Doping 
Agency’s (WADA's) officielle dopingliste?
2. Ser Naalakkersuisut det som fordelagtigt at gøre en indsats for at forhindre, at 
vore dygtige sportsudøvere får ødelagt deres karrierer som følge af indtag af 
forbudte midler?
3. Elitesportsudøvere er forbilleder for mange i vort land og Demokraterne mener 
derfor, at disse har et særligt ansvar for at agere som sådan. Vil Naalakkersuisut 
overveje aktivt at tage initiativer, der har til formål at oplyse elitesportsudøverne 
om deres samfundsmæssige betydning i denne sammenhæng?
4. Hash er et stort samfundsproblem og forekommer desværre også i sportens 
verden. Idet hash optræder på den internationale dopingliste, finder Demokraterne 
det hensigtsmæssigt, at der som hovedregel skal testes for dette stof ved afholdelse af 
Grønlandsmesterskaber. Er Naalakkersuisut enig i dette synspunkt og i 
bekræftende fald, hvad vil Naalakkersuisut gøre for at sikre, at der bliver indført 
regelmæssige dopingtests i forbindelse med diverse Grønlandsmesterskaber? 
(Medlem af Inatsisartut Niels Thomsen, Demokraterne)

Begrundelse:
Ifølge World Anti-Doping Agency’s (WADA's) dopingliste er cannabinoider (f.eks. hash, 
marihuana) forbudt. 

I løbet af de seneste år er der desværre flere tilfælde, hvor eliteidrætsudøvere har været 
indblandet i sager relateret til hash. 

Som eksempler kan nævnes, at der til grønlandsmesterskaberne i fodbold i 2008 blev 
konstateret to tilfælde af overtrædelse af WADA's dopingliste, hvor to udøvere havde 
spor af hash. Dette fremgik af de dopingtests, som blev foretaget. I samme år blev to 
landsholdsspillere i fodbold taget af politiet i at have forsøgt at have smuglet hash ind i 
Grønland efter en landsholdstur til udlandet. 

I slutningen af september måned i år blev to elitesportsudøvere taget af politiet i Ilulissat 
lufthavn for besiddelse af 200 gram hash. 

På ovenstående baggrund finder jeg det nødvendigt at få klare svar på ovennævnte 
spørgsmål, så vi kan tage de nødvendige skridt for at få bugt med nogle af de 
dopingrelaterede problemer i samfundet i almindelighed og i sportsmiljøet i særdeleshed.

Naalakkersuisut bedes besvare spørgsmålet inden for ti arbejdsdage.


